
Беларускія тэлеканалы агульнадаступнага пакета
перайшлі на вяшчанне ў HD

Гэты год для беларускага тэлебачання можна лічыць асаблівым - на вяшчанне ў фармаце
высокай выразнасці пераведзены агульнадаступны пакет праграм. Як змяняецца ТБ цяпер і
што чакаць ад яго ў будучыні, у інтэрв'ю карэспандэнту БЕЛТА расказаў першы намеснік
міністра сувязі і інфарматызацыі Дзмітрый Шэдко.

- Беларускія тэлеканалы пераходзяць на HD, укладваюцца ў маштабнае
пераўзбраенне і новыя праекты - значыць, інтэрнэт усё ж не замяніў ТБ?

- Некаторы час таму можна было чуць размовы пра тое, што хутка не будзе нічога, акрамя
інтэрнэту. Але чалавек любіць разнастайнасць, таму тэлебачанне развіваецца.

Беларусь адной з першых на постсавецкай прасторы і далёка не апошняя ў Еўропе перайшла
на лічбавае тэлебачанне, наступным лагічным этапам было ўкараненне тэлебачання стандарту
высокай выразнасці. Першы час гэта была дадатковая паслуга, даступная толькі ў дадатковым
пакеце. Тым не менш, для нас заўсёды быў вельмі важным пераход на HD-вяшчанне
агульнадаступнага пакета асноўных дзяржаўных тэлеканалаў, якія найбольш папулярных у
беларускіх тэлегледачоў. Адпаведна, людзі чакаюць ад гэтых тэлеканалаў новай якасці, у тым
ліку новай якасці малюнку.

Сёння ў кожным населеным пункце, дзе ёсць кабельнае ТБ, з'явілася магчымасць глядзець у
тым ліку HD-кантэнт. Беларускі глядач мае выбар - глядзець праграмы ў стандартнай якасці
або ў HD. Каб атрымаць малюнак высокай якасці, патрэбен тэлевізар з падтрымкай HD-
вяшчання - і такіх цяпер пераважная большасць. Калі ёсць магчымасць, вядома, рэкамендуем
усім карыстацца HD.

У Беларусі каля 3,5 млн абанентаў кабельнага ТБ, уключаючы IP-тэлебачанне. І яны могуць
папрасіць свайго аператара перазаключыць дагавор або проста паведаміць, што гатовыя
прымаць HD-кантэнт. Ёсць аператары, якія тэхнічна не могуць забяспечыць гэтую паслугу. Але
ў кожным населеным пункце, дзе даступна кабельнае тэлебачанне, маецца хоць бы адзін
аператар, які такую паслугу прадастаўляе

- Калі ў раёне толькі адзін аператар можа аказваць гэту паслугу, ці не можа ён штучна
павысіць тарыфы?

- Гэтага не адбудзецца. Для прыкладу магу прывесці "Белтэлекам", які забяспечвае перадачу
HD-кантэнту без замены тарыфнага плана або ўмоў дагавора.

Крыху іншая сітуацыя з эфірным тэлебачаннем: пры абмеркаванні прынята рашэнне ў эфіры
стандартную якасць HD-якасцю не замяняць. Эфір - больш складанае асяроддзе для перадачы
сігналу і пры замене стандартнай якасці вяшчаннем у фармаце высокай выразнасці
скарацілася б колькасць даступных тэлеканалаў. Мы ўспрымаем эфірнае вяшчанне як
гарантыю выраўноўвання доступу да інфармацыі паміж сельскай і гарадской мясцовасцю, таму
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там трансляцыя ідзе пакуль у SD-якасці.

- Рэгіянальнае ТБ таксама будзе пераходзіць на HD-вяшчанне?

- Пакуль мы адпрацавалі першы важны этап - пераход на HD 8 тэлепраграм ("Беларусь 1",
"Беларусь 2", "Беларусь 3", "Беларусь 5", АНТ, СТБ, "Расія-Беларусь", "Мір") дзяржаўных
тэлеканалаў, уключаных у абавязковы агульнадаступны пакет. У прынцыпе, мы гатовыя да
таго, што з такім жа HD-кантэнтам да нас будуць прыходзіць і рэгіянальныя тэлекампаніі.

З поўнай версіяй інтэрв'ю можна азнаёміцца на сайце БелТА https://m.belta.by
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